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     Časopis študentov a zamestnancov SHA a SSOŠ SD Jednota  v Šamoríne                                                              2/2018 – 2019 

 

Už tradične patrí úvodné slovo našej pani riaditeľke. 

Vážení rodičia, kolegovia a milí žiaci! 

Dnes naša škola otvára 

svoje brány už 55-ty krát, čo 

znamená, že oslavuje krásne 

jubileum. Z tohto dôvodu nás 

obzvlášť teší, že v školskom roku 

2018/ 2019 znova môžeme privítať 

našich skoro 300 žiakov. 

Predovšetkým vítam žiakov prvých 

ročníkov študijných aj učebných 

odborov. Novinkou tohto 

školského roka je otvorenie 

nového učebného odboru cukrár- 

kuchár. Pevne verím, že sa mu bude u nás dariť a Vás, milí žiaci, bude tento odbor zaujímať a splní vaše 

očakávania. 

Vzdelávacím programom školy Vás aj tento rok povedú skúsení pedagógovia školy, ktorí sa budú usilovať, 

aby ste dostali vo všetkých odboroch kvalitné odborné aj všeobecné vedomosti, ktoré naštartujú vašu profesijnú 

budúcnosť. 

Milí žiaci, školský rok zase začínate v opravenej, vymaľovanej a vynovenej škole. Vážte si to a dávajte na 

svoju školu a jej priestory pozor, aby ste sa v nej aj na konci roka cítili príjemne. 

Milí žiaci, prajem Vám úspešný školský rok, žiakom prvých ročníkov rýchle osvojenie si stredoškolského 

života, budúcim absolventom úspešné maturitné a záverečné skúšky  a všetkým žiakom našej školy výborný štart  

a úspešný záver školského roka 2018/2019. 

Vážení rodičia, som rada, že ste si zvolili pre ďalšie štúdium Vašich detí práve našu školu, dúfam, že 

budete s výberom spokojní a spoločne sa budeme usilovať o úspešné vzdelávanie a výchovu vašich detí. 

Svojim kolegom prajem, aby ich pedagogické skúsenosti padli aj tento rok u väčšiny žiakov na úrodnú 

pôdu. 

Vážení rodičia, kolegovia, milí žiaci, brány SSOŠ SDJ a SHA SDJ sa pre školský rok 2018/2019 práve otvárajú... 

                                                                                                              

Ing.Eva Hudek 

VAREŠKÁR  
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Ani v tomto čísle nášho školského časopisu nebude chýbať špeciálna rubrika, v ktorej vám priblížime všetko 

zaujímavé, čo sa na našej škole udialo v posledných mesiacoch minulého školského roka. Inými slovami - 

prinášame vám už dobre známu rubriku: 

                        

                           

Čo sa do júnového Vareškára nezmestilo  

 

Úspechy nášho žiaka 

Csaba Zalka, ţiak štvrtého ročníka hotelovej akadémie, sa v nedeľu 10. júna zúčastnil 

európskeho šampionátu v rýchlostnej kanoistike v srbskom Belehrade. V štvorkajaku súťaţil spolu 

s olympionikom Tiborom Linkom, taktieţ bývalým absolventom našej hotelovej akadémie. Vo finále na 

olympijskej 500 metrovke obsadili šieste miesto. Obom drţíme palce a veríme, ţe na augustových 

Majstrovstvách sveta v Montemore budú ich výsledky ešte lepšie. 

 

Erik Vlček (vľavo), Csaba Zalka, Juraj Tarr a Tibor Linka 

 

  

Navštívili sme vzácny historický cintorín v Mliečne 
 
 
S ponukou zorganizovať návštevu historického cintorína v Mliečne  prišiel pán Hevera, správca cintorína. 

Predposledný júnový týždeň sme sa so štvrtákmi hotelovej akadémie vybrali navštíviť miesto posledného 
odpočinku Židov z mliečňanskej komunity.  
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Chytá sa nás akási melanchólia, keď kráčame po miestach, ktoré nie sú bežne prístupné a kde sa už dávno 
nepochováva. Pri vstupe do cintorína si všimneme pripravené fľaše s vodou, aby si návštevník podľa starobylej 

židovskej tradície pri odchode z cintorína 
mohol umyť ruky a rituálne sa očistiť. 
O niečo ďalej zbadáme vedierko 
s kameňmi, ktoré je pripravené pre 
návštevníkov, aby ich namiesto kvetov 
položili na náhrobky. Vyjadrujú symbol 
večnosti, akýsi opak pominuteľnosti. Zatiaľ 
čo sviečky a kvety sú dočasné, kamene sú 
trvalé.  

V areáli cintorína sú roztrúsené 
náhrobné kamene, akoby vyrastajúce zo 
zeme. Väčšinou sú z pieskovca a vidno, že 
pamätajú aj lepšie časy. Je tu vyše tristo 
hrobov a sú tu pochované viaceré 
významné osobnosti. Na okamih sa 

zarazíme, nie je bežné vidieť v našich končinách nápisy v hebrejčine so zvláštnymi symbolmi, akú sú žehnajúce 
ruky kohénov, Dávidova hviezda alebo džbán levitov či koruna a strom.  

Dojmy, ktoré si z návštevy cintorína odnášame, nie je možné vložiť do textu článku. Na jazyk sa tisne 
mnoho otázok, ale akosi sa bojíme narušiť čaro chvíle, a tak nechávame nášho sprievodcu – pána Janka Heveru – 
aby nás uviedol do obrazu a rozrozprával sa o živote miestnej židovskej komunity, o jej zvykoch, osudoch 
i smutnom konci.  

Keď už sme pri našom sprievodcovi, málokto vie, že je od roku 1994 správcom historického cintorína. 
Okrem toho, že opravuje nečitateľné nápisy na macevách, jeho zásluhou boli všetky hroby katalogizované. Znova 
vztýčil staručké náhrobky, zrátal hroby, dávne nápisy obtiahol novou farbou. Pozná doslova každý hrob. A čo je 
dôležité, pátra po stopách miestnych Židov, predovšetkým rabínov a sleduje ich osudy aj po odchode zo Šamorína. 
Naučil sa po hebrejsky, aby vedel 
prečítať texty na náhrobkoch, 
ktoré obsahujú zaujímavé 
informácie. Založil si aj vlastnú 
stránku, ktorá je cenným 
zdrojom informácií pre 
poznávanie dávno zabudnutej 
histórie. 

Od nášho sprievodcu 
sme sa dozvedeli, že cintorín bol 
založený pred rokom 1739 
a patril k najväčším židovským 
cintorínom na Hornom Žitnom 
ostrove. Nápis pri vchode uvádza 
najstarší hrob pochádzajúci z 
roku 1739. Samozrejme, samotný 
cintorín mohol vzniknúť aj o čosi 
skôr. Pri určení veku cintorína vychádzame z najstaršieho zachovaného náhrobného kameňa, ktorý pochádza 
z tohto roku. Náhrobok, po hebrejsky maceva, patrí istej Freidl, mladej žene, ktorá zomrela ešte pred svadbou. 
Z ďalších hrobov nás upúta hrob významného rabína Davida Kohena Bistrizara, autora viacerých spisov o 
židovskom práve, halache, o ktorom sa zmieňujú aj židovské encyklopédie.  

Cintorín, ktorý sa kedysi nachádzal na voľnom priestranstve na okraji Mliečna, akoby na poli, je dnes 
obkolesený novou výstavbou. Je pamiatkou na časy, ktoré sa stratili v prepadlisku dejín a pripomínajú kus zašlej 
slávy starého Mliečna i Šamorína.  
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  PaedDr. Soňa Zakariásová 

Súkromná hotelová akadémia SD Jednota Šamorín 

 

 

 

Slávnostné odovzdávanie výučných listov   /22.6.2018/ 

 

Tento týždeň sa na Súkromnej strednej odbornej škole SD Jednota Šamorín konali záverečné skúšky pre 

žiakov učebného odboru kuchár, čašník a cukrár. Tým, ktorí ju úspešne zvládli srdečne blahoželáme a prajeme im, 

aby vedomosti a zručnosti nadobudnuté počas trojročného štúdia vedeli zúročiť aj v praxi.  

V piatok sa teraz už bývalí žiaci opäť stretli, aby sa zúčastnili slávnostného odovzdávania výučných listov 

a tí najšikovnejší prevzali aj vecné odmeny. 
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Hovorí sa, že láska ide cez žalúdok. A práve naši absolventi budú tí vyvolení, ktorí ju svojím zákazníkom 

budú ponúkať vo forme chutných jedál denno-denne. Núdzu o pracovné miesta určite mať nebudú, pretože 

v súčasnosti sú kuchári, čašníci aj cukrári jednou z najžiadanejších profesií na trhu práce na Slovensku aj 

v zahraničí. 
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Galavečer Študent roka 2018   /28.6.2018/ 

 

Koniec školského roka sa nesie nielen v znamení dlho očakávaných 
prázdnin, ale ponúka aj bilancovanie a oceňovanie úspešných. 

Pod záštitou Best Hotel Properties sa v Grand Hotel River Park 
uskutočnil slávnostný galavečer, na ktorom boli vyhodnotení a ocenení 
najlepší praktikanti segmentu hotelových zariadení. Okruh pozvaných hostí 
tvorili predovšetkým rodičia a pedagógovia nominovaných žiakov.  

Súkromná hotelová akadémia SD Jednota Šamorín získala tento rok 
hneď dve špičkové ocenenia. Cenu Najlepší čašník roka v hoteli Sheraton 
udelili žiačke 4. ročníka Dominike Pavlíkovej a ocenenie Najlepší kuchár 
roka v Grand Hotel River Parku získal taktiež žiak zo 4. ročníka hotelovej 
akadémie Tomáš  Grlák.  

Aký by to bol galavečer, keby nominovaní čašníci a kuchári 
nepredviedli svoje zručnosti a šikovnosť? Kuchári pripravili pre hostí 
slávnostné menu, ktoré sa podávalo v Salóne Márie Terézie. Pozostávalo 
z údeného lososa s marinovaným vajíčkom a horčicovou omáčkou, ďalej 
z vykostenej prepelice plnenej fášou podávanou s omáčkou z vína Marsala, 
zemiakovou kašou so zeleninovým brunoises. Povestnou čerešničkou bol 

dezert z jačmenných krúpov s jablkami a sorbetom z pečených jabĺk. Čašníci pripravili slávnostnú tabuľu a pod 
vedením skúseného manažéra predviedli tzv. zrkadlovú obsluhu.  

Slávnostný galavečer splnil aj tie najnáročnejšie očakávania. My, pedagógovia sme boli v ten večer na 
našich žiakov právom hrdí a sme radi, že naša škola výborne obstála vo veľkej konkurencii bratislavských 
hotelových akadémií. Oceneným žiakom gratulujeme a ďakujeme im za úspešnú reprezentáciu školy. 
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 PaedDr. Soňa Zakariásová 

 

 

 

Počas leta nezaháľali ani naši športovci 

                        Náš Csaba Zalka má za sebou úspešnú športovú žatvu 

Csaba Zalka, študent piateho ročníka hotelovej akadémie, zvláda popri štúdiu aj vrcholovú kanoistiku. Od 

konca júla platí, že už nie je len európskym, ale 

aj svetovým šampiónom. Ešte na začiatku júla 

sa spolu s olympionikom Tiborom Linkom (tiež 

absolventom našej hotelovej akadémie) 

zúčastnil v talianskom Auronze na 

Majstrovstvách Európy juniorov a U23 v 

rýchlostnej kanoistike a hneď získali tri zlaté 

medaily! Na konci júla sa ako reprezentant 

slovenskej rýchlostnej kanoistiky zúčastnil prvý 

raz (!) na Majstrovstvách sveta v bulharskom 

Plovdive. A okamžite stopercentne zabodoval. 

V kategórii juniorov pretekárov do 23 rokov získal v K4 prestížne zlaté umiestnenie. Celkom pokojne by sme ho 

mohli nominovať za zberača bronzových, strieborných aj zlatých medailí. Pokiaľ sa mu podarí absolvovať aj 

v nasledujúcom roku štafetu víťazstiev, postup na olympiádu v Tokiu má zaručený.  
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Na tomto mieste musíme spomenúť športové úspechy našich ďalších žiakov – prvenstvo Zsoltiho Libaia na 

pretekoch Slovenského pohára v Piešťanoch, takisto aj tri prvé miesta Eda Strýčka, žiaka 3. ročníka hotelovej 

akadémie. Náš Alex Tóth, žiak druhého ročníka hotelovej akadémie sa v kategórii juniorov v K2 na 1000 m 

umiestnil na 3. mieste a v K2 na 500 m na 2. mieste. Medzi vynikajúcich rýchlostných kanoistov, ktorí na 

Majstrovstvách Európy reprezentovali naše mesto patrí aj žiak 4. ročníka hotelovej akadémie Ondrej Pajger.  

Chlapci, len tak ďalej! Sme na vás pyšní a blahoželáme. Držíme vám palce, aby sa vám darilo aj v ďalších súťažiach. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mimoriadne spokojný klient 

 

Takto nejako by sme mohli nazvať reakciu pána Štefana Andreja klienta päťhviezdičkového hotela Royal 

Palace v Turčianskych Tepliciach. Ruku na srdce, sme zvyknutí vyjadrovať skôr kritiku, ako vysloviť uznanie. O to 

viac poteší, keď si spokojný hosť dá námahu zistiť kontakt na školu a obrátiť 

sa priamo na vedenie školy.  

Pravdupovediac, nestáva sa často, aby riaditeľstvo školy kontaktoval 

zákazník spokojný so službami nášho žiaka. O to viac prekvapil nezvyčajný 

telefonát, ktorým sme odštartovali nový pracovný týždeň. Pán Štefan Andrej, 

vysokoškolský pedagóg, trávil s manželkou dovolenku v Turčianskych 

Tepliciach. Obsluhoval ich náš študent štvrtého ročníka hotelovej akadémie, 

Dominik Holub. Stačilo s hosťom prehodiť niekoľko milých slov, byť vnímavý a 

zaujímať sa o jeho potreby, aby pocítil svoju ľudskú hodnotu. 

A Dominikova reakcia? „Je mi jedno, akého zákazníka obsluhujem. 

Pre mňa je každý hosť rovnako dôležitý. Ku každému mám rovnaký prístup.“ 

 Je to milé gesto hodné nasledovania. Nakoniec, aj takto možno šíriť dobré meno školy a ísť príkladom 

ostatným. Dominik, ďakujeme.  
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Hľadá sa najchutnejšie jedlo Žitného ostrova   /10.9.2018/ 

Úsek praktického vyučovania sa pod vedením majstra Tibora Szalaya zúčastnil vzdelávania v gastronómii, 

ktoré bolo spojené s praktickou ukážkou prípravy jedál a prednáškou. Podujatie sa uskutočnilo v pondelok 10. 

septembra v MOL Aréne v Dunajskej Strede v rámci súťaže „Hľadá sa najlepšie jedlo Žitného ostrova“ (Csallóköz 

legjobb étele!).  

Praktické ukážky prípravy jedál s použitím miestnych žitnoostrovských ingrediencií predviedli kuchári 

a prevádzkovatelia reštauračných zariadení. Kvalitu pripravených pokrmov hodnotil náš bývalý absolvent Imre 

Bindics, šéfkuchár hotela Amade Chateau a reštaurácie Villa Rosa, a Péter Czucz, kuchár hotela  Amade Chateau.  

                                                                PaedDr. Soňa Zakariásová 
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Súkromná stredná odborná škola SD Jednota  Šamorín ako partner v projekte  

Határtalanul 2018 ( Bez hraníc 2018) 

 

V týţdni od 11.septembra do 14. septembra 2018 sa na našej škole uskutočnilo prvé stretnutie 

zaujímavého projektu Határtalanul 2018. Ţiaci a pedagógovia zo strednej školy Irinyi János 

SzakgimnáziumésSzakközépiskola v Debrecíne zahájili  svojou návštevou vzájomnú spoluprácu 

obidvoch škôl. 

Počas týţdňa spoznali našu školu, Šamorín a jeho blízke okolie. Okrem ţitnoostrovského regiónu 

kolegovia pre hostí pripravili aj niekoľko zaujímavých výletov, ako návštevu Červeného Kameňa 

a Trnavy – slovenského Ríma, kde mali moţnosť oboznámiť sa s významnými historickými pamiatkami. 

Pre účastníkov projektového stretnutia bol pripravený bohatý program - výlet do prehistorickej 

lokality Sandbergu, Devínskeho hradu a prechádzka historickým centrom Bratislavy. 

Súčasťou projektového týţdňa bolo aj vzájomné spoznávanie sa ţiakov aj pedagógov obidvoch 

škôl. Za týmto účelom kolegovia a ţiaci SSOŠ SDJ zorganizovali športové popoludnie, návštevu 

čilistovského športového komplexu x-bionicsphere a netradičnú plavbu loďou do Čuňova, na ktorej boli 

ţiaci našej školy animátormi a sprievodcami. 

Hlavným organizátorom projektu – ţiakom a pedagógom z Debrecína sa u nás páčilo, Spokojní 

boli tak s programom ako aj so stravou v školskej jedálni Ţitný ostrov a ubytovaním v  školskom 

internáte. Domov odchádzali plní záţitkov. Na záver stretnutia skonštatovali, ţe ich čaká ťaţká úloha, aby 

sa nám v pohostinnosti vyrovnali. Ďalšie stretnutie sa uskutoční totiţ uţ v októbri v Debrecíne. 

                 PaedDr. Juraj Bándy, PhD. 
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         Pripomenuli sme si Európsky deň jazykov/26.9.2018/ 

 

 Európsky deň jazykov sme si na 

Súkromnej hotelovej akadémii a Súkromnej 

strednej odbornej škole SD Jednota v Šamoríne 

pripomenuli prostredníctvom vedomostných 

súťaží a kvízov, nechýbali ani reálie anglicky 

a nemecky hovoriacich krajín doplnené 

atraktívnymi videami. 

 Žiaci končiacich ročníkov si zasúťažili 

v preklade anglického článku, tých 

najšikovnejších čakalo prekvapenie v podobe 

sladkej odmeny.  Na hodinách francúzskeho jazyka  sa precvičovala náročná výslovnosť prostredníctvom piesní 

a študenti, ktorí sa zúčastnili na odborných stážach vo Francúzsku, referovali o svojich zážitkoch a skúsenostiach 

s cieľom upriamiť pozornosť na dôležitosť  ovládania cudzích jazykov. Vybrané triedy sa zúčastnili aj divadelného 

predstavenia v anglickom jazyku. 

 Žiaci mali možnosť vyskúšať si netradičnú výučbu cudzích jazykov.  Formou zážitkového vyučovania 

nadobudli množstvo zaujímavých poznatkov, načerpali novú slovnú zásobu.  Zistili, že učenie  môže byť aj 

zábavné.  A čo je  najpodstatnejšie, uvedomili si, že znalosť cudzích jazykov im otvára väčšie možnosti uplatnenia 

sa na trhu práce.  Veď staré známe príslovie „Koľko jazykov vieš, toľkokrát si človekom,“ je v súčasnosti čoraz 

aktuálnejšie.  

                         Mgr. Petra Nagyová  
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Pripomenuli sme si Svetový deň cestovného ruchu /2.10.2018/ 

 

 Dňa 2.10.2018 sme si na 

Súkromnej hotelovej akadémii 

a Súkromnej strednej odbornej škole 

SD Jednota v Šamoríne pripomenuli 

Svetový deň cestovného ruchu. Tento 

rok sa na organizácii podieľali žiaci 

tretieho ročníka študijného odboru 

manažment regionálneho cestovného 

ruchu. „Turizmus a digitálna 

transformácia,“ bola téma 28.ročníka 

tohto významného dňa a v tomto 

duchu sa niesla aj nápaditá výzdoba 

spoločenskej miestnosti, kde sa akcia 

konala. 

 Pre pozvaných hostí, pedagógov a žiakov 9.ročníka Základnej školy Jilemnického z Dunajskej Stredy, bol aj 

tento rok pripravený zaujímavý a bohatý program, v rámci ktorého naši pedagógovia spolu s našimi žiakmi 

pripravili zaujímavé prezentácie turisticky atraktívnych destinácií. Počas dňa predstavili Toskánsko, Cyprus, Aljašku 

aj Zanzibar. Hostia neboli len pasívnymi účastníkmi programu, lebo naši žiaci pre nich pripravili vedomostné hry, 

do ktorých sa aktívne mohli zapojiť skoro všetci. Víťazov po súťaži čakalo aj prekvapenie v podobe sladkej 

odmeny. 

 Keďže akcia trvala celé dopoludnie, účastníkov čakalo výborné občerstvenie, o ktoré sa postarali 

tohtoroční organizátori. Myslíme si, že „Deň cestovného ruchu“ sa žiakom tretieho ročníka študijného odboru 

manažment regionálneho cestovného ruchu pod vedením učiteľky odborných predmetov vydaril a zaujal aj žiakov 

ZŠ, ktorí sa v tomto školskom roku musia rozhodnúť, kam ďalej študovať. 
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     Deň cestovného ruchu očami diváka 

Na Deň cestovného ruchu sme sa všetci nedočkavo tešili, očakávajúc, že nadobudneme poznatky v oblasti 

cestovného ruchu .Okrem 1.ročníka manažmentu regionálneho cestovného ruchu  sa na tomto dni zúčastnili aj 

žiaci Základnej školy Jilemnického z Dunajskej Stredy, pre ktorých žiaci tretieho ročníka MRCR pripravili okrem 

zaujímavých prezentácií aj vedomostné hry. Všetci sme sa do nich s radosťou zapájali. Ako prvá nás ohúrila 

prezentácia profesora Bándyho o Aljaške, počas ktorej nám vyvrátil naše predstavy týkajúce sa najväčšej krajiny 

USA – Aljašky.  Okrem toho sme mali možnosť rozšíriť si formou prezentácií naše doterajšie poznatky o Zanzibare 

a Toskánsku, nechýbali ani informácie o stážach na Cyprus či Balatonfüred, ktoré naša škola organizuje.  

Všetci zúčastnení počas prednášok pozorne počúvali a boli zaujatí zaujímavým výkladom . Po skončení 

prezentácií mali možnosť pochutnať si na rôznych pochúťkach, ktoré zožali obrovský úspech. Žiaci základnej školy, 

rovnako ako aj my, odchádzali s úsmevom na perách a s množstvom nových nadobudnutých poznatkov. 

                                                                                                                                                                                        Noémi Szöcsová, 1.B 

 

 

 

 

 

Aljaška 

 

 

 

 

 

 

 

                               Zanzibar 
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Prinášame vám dva pohľady na významné jubileum 

 

Pripomenuli sme si dve krásne jubileá 

 Desiaty október 2018 sa na Súkromnej hotelovej akadémii a Súkromnej strednej odbornej škole SD 

Jednota v Šamoríne niesol v duchu sviatočnej atmosféry. V tento deň sme si totiž pripomenuli 55.výročie založenia 

strednej odbornej školy a 20.výročie založenia našej hotelovej akadémie. 

 Sviatočný deň sa začal slávnostným príhovorom, v ktorom pani riaditeľka Eva Hudek  bilancovala uplynulé 

obdobie a poďakovala sa všetkým zamestnancom za ich doterajšiu prácu. Pre každého z nás bola pripravená aj 

milá pozornosť, ktorá nám bude pripomínať tento výnimočný deň. 

Vo svojom príhovore  p. riaditeľka zdôraznila, že aj v súčasnosti patrí škola k tým kvalitným s dlhoročnou tradíciou, 

ktorá poskytuje kvalitné odborné vzdelávanie v učebných odboroch cukrár, kuchár, čašník a od tohto školského 

roka  aj v novom štvorročnom odbore cukrár kuchár, ďalej v študijných odboroch kuchár, čašník, manažment 

regionálneho cestovného ruchu a hotelová akadémia. Okrem denného štúdia škola poskytuje  vzdelávanie aj pre 

dospelých či už v pomaturitnom štúdiu, vo vyššom odbornom štúdiu alebo nadstavbovom štúdiu. Doplniť si 

vzdelanie môžu dospelí aj formou rekvalifikačných kurzov. Spomenula tiež bývalých úspešných absolventov, ktorí 

sa výborne uplatnili vo svojej profesii a šíria dobré meno školy aj mimo územia Slovenska. 

 Súčasťou slávnostného dňa  bola aj prezentácia zachytávajúca zaujímavé okamihy a udalosti z pestrého 

života našich škôl  od jej vzniku až po súčasnosť. Významnému jubileu sa venuje aj špeciálne vydanie školského 

časopisu Vareškár. 

 Počas tohto dňa nechýbal ani kultúrny program. Výborne sa ho zhostili naše talentované žiačky, ich 

hudobné číslo vhodne podčiarklo slávnostnú atmosféru spomienkového dňa. 

Veríme, že magický dátum 10.10.2018 prinesie obom našim školám povestné šťastie v podobe ďalších úspešných 

rokov ich pôsobenia „na okraji mesta.“                                                                                                     Mgr.Petra Nagyová 
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Aj školy majú svoje spomienky 
 
 
Znie to priam neuveriteľne, ale Súkromná stredná odborná škola SD Jednota oslávila tento rok svoju 55-

ročnicu. Pri tejto príležitosti sme si 10. októbra v úzkom „rodinnom kruhu“ pripomenuli aj ďalšie jubileum, a to 20. 
výročie založenia hotelovej akadémie.  

55 rokov v živote človeka znamená zrelý vek, kedy si povie, že má všeličo za sebou, ale ešte stále smie 
snívať a plánovať krajšiu budúcnosť. 55 rokov v živote školy znamená niekoľko generácií absolventov, ale aj 
nespočetne veľa spomienok.  

Všetko sa začalo v pamätnom 1963-om roku, ktorý priniesol niekoľko zásadných noviniek. Do vesmíru 
vyletela prvá žena, kozmonautka Valentina Tereškovová, bola vynájdená počítačová myš ovládajúca kurzor, ale 
tiež LED-ky a uhlíkové vlákno. V Amerike vypukla bunkrová psychóza a ľudia z obavy pred atómovou vojnou 
hromadne stavajú protiatómové kryty. Do večnosti odišli šansoniérka Edith Piaf, ale aj básnik Jean Cocteau, maliar 
George Braque a John Fitzgerald Kennedy. Martin Luther King svojím pamätným „Mal som sen“ odštartoval 
hnutie za práva černochov.  

V tom istom roku otvorili v budove starobylého paulánskeho kláštora na Hlavnej ulici prvé tri triedy 
odborného učilišťa. Do prvého ročníka nastúpilo 90 prvákov. Každým ďalším rokom počet žiakov pribúdal, a tak sa 
po necelých štrnástich rokoch sťahuje škola z centra mesta do nových priestorov na kraji mesta. Odteraz sa žiaci 
učia v novej modernej budove, ktorej súčasťou je aj nové učňovské pracovisko v priestoroch reštaurácie Žitný 
ostrov. Miestni jej hovorili Hilton, keďže patrila k najmodernejším prevádzkam v meste.  

Za 55 rokov existencie školy sa toho veľa zmenilo. Brány školy opustili tisícky absolventov, k učebným 
odborom pribudli študijné odbory kuchár, čašník, manažment regionálneho cestovného ruchu a hotelová 
akadémia. Pribudla prístavba so spoločenskou miestnosťou, odbornými učebňami a  cukrárskou dielňou. 
Investovalo sa do zariadenia a modernizácie budovy, ako aj do samotného vyučovacieho procesu. Okrem 
spomínaných študijných odborov sa dnes žiaci vzdelávajú v učebných odboroch kuchár, cukrár, čašník a najnovšie 
aj v dvojodbore cukrár, kuchár. Škola popri dennom štúdiu poskytuje vo všetkých odboroch aj vzdelávanie pre 
dospelých a možnosť doplnkového rekvalifikačného štúdia. Patrí k školám s dlhoročnou tradíciou, ktoré sú 
zárukou kvalitného vzdelávania.  

Ako zvláštne fungujú naše spomienky... Ich obraz sa čoraz menej zaostruje, často je skreslený, ale spomína 
sa príjemne. Vybavujú sa tváre a príbehy ľudí, ktorí už nie sú medzi nami, ale zostali v našich srdciach. Pri pohľade 
na desiatky rokov staré fotografie zo starých školských kroník sa nás zmocňuje clivá nostalgia. Spätne sa na všetko 
pozeráme inak...  

Škola však nestarne. Má svoju dušu ako človek. Deti a vnúčatá našich prvých absolventov preberajú 
štafetu a na chvíľu prežívajú útrapy z rozumu. Tak ako tisíce žiakov pred nimi. A pretože pýchou každej školy sú jej 
úspešní absolventi, je sa čím pochváliť.                                                                                         

 PaedDr. Soňa Zakariásová 
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Počas 55-ročnice sa predstavila aj naša nádejná klaviristka. Ako vnímala svoje 

premiérové vystúpenie ? 

Moje prvé vystúpenie na tejto škole 
 

 Volám sa Mikaela Hedvika 

Paradiová a od septembra som  začala 

navštevovať svoju novú školu. 

Študujem v prvom ročníku odbor 

manažment regionálneho cestovného 

ruchu. 

 Asi pred mesiacom ma oslovila 

pani profesorka Zakariásová, či by som 

mohla hrať na klavíri pri príležitosti 

55.výročia školy. Súhlasila som. Bola 

som milo prekvapená, že ma zapojili do 

kultúrneho programu. 

 Najprv sme spolu išli do spoločenskej miestnosti, kde som pani profesorke zahrala. Veľmi sa jej páčilo, ako 

hrám na klavíri. Dohodli sme sa na skladbe, ktorú budem hrať počas osláv výročia školy. Doma som veľa trénovala, 

pretože som chcela podať čo najlepší výkon. 

 Klavír bol trocha rozladený, a preto som bola spočiatku dosť neistá. Deň „D“ napokon dopadol dobre, 

moje vystúpenie malo úspech a publiku sa páčilo. Som rada za túto skúsenosť. 

                                                                                                                                                          Mikaela H. Paradiová, 1.B 

 

 

 

            Projekt Határtalanul /Bez hraníc/ očami našich žiakov/15.-19.10. 2018/ 

V októbri sme v rámci projektu „Bez hraníc“ navštívili našu novú partnerskú školu v Debrecíne. Zo 

Šamorína sme odchádzali v pondelok ráno a cesta nám trvala vyše šesť hodín. Cestou do Debrecína sme sa 

zastavili v meste Tatabánya, kde sme obdivovali veľkého vtáka symbolizujúceho slobodu a ochranu ( Turul). 

Po príchode do Debrecína nás ubytovali v Športhoteli, kde sme dostali svoje izby. Hneď na druhý deň sme 

navštívili partnerskú školu a pozreli si prezentáciu o škole a o druhom najväčšom meste Maďarska – Debrecíne. 

V telocvični sme si zahrali priateľský zápas vo volejbale a basketbale. 
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V meste sme navštívili rôzne zaujímavé  miesta – reformačný kostol, kolégium, múzeum, v ktorom sme 

obdivovali maľby a starožitnosti. Nechýbala ani návšteva kultúrneho domu či nočná pešia túra do mesta. Mali sme 

možnosť previezť sa aj na koči, navštíviť nákupné centrum , zoologickú záhradu i kúpalisko. 

Pobyt v Debrecíne bol  nesmierne náučný a zábavný, nadviazali sme nové priateľstvá, dozvedeli sme sa 

všelijaké nové veci a videli sme krásne pamiatky. Dúfame, že sa tam niekedy budeme môcť vrátiť.  

                                                                                                                                                 Viktória Ozvaldová, 2.A 
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Deň zdravej výživy hýril farbami a nápadmi /24.10.2018/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Deň výživy patrí na Súkromnej hotelovej akadémii a Súkromnej strednej odbornej škole SD Jednota 

v Šamoríne  k dlhoročným tradíciám. Tento krát sme sa ho snažili trocha ozvláštniť, a to formou medzitriednej 

súťaže. 

 Žiaci jednotlivých tried mali pripraviť stôl, ktorý by odzrkadľoval najnovšie trendy v zdravej výžive. A žiaci 

naozaj nesklamali. Opäť dokázali, že zdravé potraviny nielen poznajú, ale ich vedia aj chutne pripraviť a vkusne 

naservírovať. Na prezentačnej výstave nechýbala raw torta (nepečená), hokaido polievka, hummus nátierka, 

pseudoobilnina quinoa či šalát pripravený z kuskus. Bohaté zastúpenie mali jedlá z ovocia, zeleniny i rýb. 

Pozornosť pútali krevety, sushi, zeleninovo – tuniakové nátierky  či uhorka plnená vajíčkovou nátierkou. 

Pochutnať ste si mohli na mrkvovo – tekvicových muffinoch, datľových guľkách či smoothies. Zaujali aj nápadité 

aranžovania rôznych potravín, ako napr. chobotnica z banánu či hríby z vajíčka a paradajky. 

 Žiakmi pripravené výrobky prekvapili aj odbornú hodnotiacu komisiu, ktorá mala neľahkú úlohu – určiť 

spomedzi všetkých tried tie najlepšie. Na 2.mieste sa napokon umiestnili žiaci 2.ročníka hotelovej akadémie ,no 

a víťazmi sa zaslúžene stali žiaci 3.ročníka hotelovej akadémie. Oceniť treba zanietenosť, s akou žiaci pristupovali 

k tejto súťaži a v neposlednom rade originálnu výzdobu, ktorá umocnila jesennú atmosféru tejto celoškolskej 

akcie. Presvedčili sme sa, že žiakov odbor, ktorý študujú, naozaj baví a už teraz sa s radosťou pripravujú na svoje 

budúce profesie.     

             Mgr. Petra Nagyová 
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Deň zdravej výživy očami žiačky 1.ročníka hotelovej akadémie 
 

 Bola to naša prvá skúsenosť, nakoľko sme sa takejto súťaže ešte nezúčastnili. Bolo to veľmi zábavné, 

pretože sme mali veľa nápadov a chceli sme ich spoločne zrealizovať. Na to, že sme to robili prvýkrát, sme boli 

s výsledkom spokojní. Pripravili sme ovocnú misu, koláčiky zo špaldovej múky a ovsených vločiek, nechýbali ani 

domáce ovocné džúsy. Ja som robila zvieratká z ovocia, aby som inšpirovala menšie deti k tomu, aby jedli zdravé 

veci. 

 Bolo ta fajn, lebo pri výzdobe triedy sme pracovali ako jeden tím a myslím si, že aj náš triedny bol na nás 

pyšný. Vďaka tomu, že sme navštívili aj iné triedy a videli ich výtvory, nazbierali sme veľa nápadov, takže sme už 

teraz pripravení na Deň výživy, ktorý sa uskutoční budúci rok.  

                                                                                                                                                      Naomi De Block Mariette, 1.A 
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Zbierka potravín pre sociálne slabšie rodiny prostredníctvom organizácie Červený kríž 

 

 18.októbra som mala tú česť zúčastniť sa ako dobrovoľník na 

tejto akcii. Ešte s ďalšími tromi spolužiačkami sme sa ráno dostavili do 

predajne Kaufland v Šamoríne, kde sme počas štyroch hodín oslovovali 

ľudí a žiadali ich o príspevok v podobe nákupu suchých potravín 

určených pre sociálne slabšie rodiny. Zaujímavé bolo sledovať reakcie ľudí, pretože niektorí sa o zbierku zaujímali, 

boli milí a ústretoví, zatiaľ čo iní záujem neprejavili, alebo 

sa tvárili, že nás ani neregistrujú. 

 Dopočula som sa, že akcia dopadla výborne, 

nakoľko pracovníci Červeného kríža tam zostávali až do 

zatváracej doby. Myslím, že k tomu všetkému dopomohlo 

aj to, že celá akcia bola dobre spropagovaná aj v televízii. 

Som rada, že som sa jej mohla zúčastniť, lebo si myslím, že 

takéto skutky majú význam a v dnešnej dobe obzvlášť, keď 

človek môže ukázať spolupatričnosť a pomôcť iným. Bola 

to pre mňa nová skúsenosť a rada sa takéhoto alebo 

podobného projektu zúčastním aj nabudúce.                                                                                             

                                                                                                                                                                           Klára Olášová, 1.B 

 

 

 

S knihou v ruke...   /9.11.2018/ 

 

 Koniec prvého novembrového týždňa sme na 

Súkromnej hotelovej akadémii a Súkromnej strednej odbornej 

škole SD Jednota v Šamoríne zavŕšili návštevou 

medzinárodného knižného veľtrhu Bibliotéka. 

 S vybranými žiakmi sme sa v bratislavskej Inchebe 

zúčastnili 26.ročníka tohto populárneho knižného veľtrhu, 

ktorý nám aj tento rok otvoril dvere do sveta kníh. Mohli sme 

tak obdivovať žánrovú pestrosť a rozmanitosť v podobe starej 

dobrej klasiky, no nechýbali ani najnovšie knižné tituly či 

vzácne limitované edície. K zaujímavým exponátom patrili kúsky z luxusnej knižnice, ktorých cena sa vyšplhala až 

na tisíc eur, pozornosť návštevníkov upútal aj antikvariát obsahujúci knihy zo 16. storočia. 

 Väčšina kníh bola cenovo dostupná, a tak sme sa nimi mohli potešiť aj my- návštevníci. Okrem kníh sme si 

odnášali i množstvo zážitkov, nakoľko aj tento rok pre nás organizátori pripravili zaujímavé besedy o knihách. 
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 Aj keď sa veľa diskutuje o tom, že dnešná mládež knihy nečíta, každoročná návšteva Bibliotéky je dôkazom 

toho, že aj na odbornej škole si žiaci pestujú pozitívny vzťah ku knihám a nachádzajú v nich neustály zdroj 

inšpirácie. Veď „Za všetko, čo je v nás dobré, vďačíme knihe.“ ( M.Gorkij) 

          Mgr. Petra Nagyová 
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Bibliotéka  pohľadom žiaka  

 

 V piatok 9.11.2018 sa konal 26.ročník knižného veľtrhu 

Bibliotéka v Inchebe. Išli sme tam s našou triednou profesorkou. 

 Hneď, ako sme tam prišli, som zbadala množstvo ľudí. 

Potešilo ma, keď som zistila, koľko ľudí sa zaujíma o knihy. Na 

Bibliotéke bolo veľa kníh rôznych žánrov a ja som si kúpila jednu tiež 

za výhodnú cenu. Boli tam dokonca knihy aj za 1 euro. 

 Mojím obľúbeným žánrom sú detektívky a romány. Pôvodne 

som si chcela kúpiť dievčenský román, ale napokon som sa rozhodla 

pre knihu „Biznis 21.storočia“. Táto kniha mi bola odporučená. 

Oslovila ma svojím názvom a verím, že sa z nej poučím a načerpám 

nové informácie. 

 Okrem kníh tam boli aj rôzne stánky so šperkami, 

kamienkami či náramkami. V Inchebe sme strávili vyše tri hodiny 

a toto podujatie sa mi veľmi páčilo. 

                                                                                                                                              Mikaela Hedvika Paradiová, 1.B 

 

 

Propagovali sme našu školu 

 

Ústredie práce a Úrad práce, sociálnych 

vecí a rodiny Dunajská Streda aj tento rok dňa 

14.11.2018  organizovali Burzu voľby povolania 

a informácií 2018. Hlavným zameraním tohto 

podujatia bolo poskytnúť žiakom základných 

škôl informácie o učebných a študijných 

odboroch na stredných odborných školách, aby 

si vedeli čo najlepšie vybrať profesijnú dráhu 

v súlade s požiadavkami trhu práce. Tohto 

podujatia sa okrem Súkromnej hotelovej 

a Súkromnej strednej odbornej školy SDJ 

Šamorín  zúčastnilo spolu 13 škôl, z ktorých len  

naša škola ako jediná ponúkala aj živú praktickú 

ukážku zručností našich žiakov. Okrem 

flambovaného ovocia, ktoré žiaci pripravovali 

na mieste, sa pri našom stánku podávali  aj chutné minidezerty  z dielne našich žiakov. 
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Účastníkom burzy  výchovná poradkyňa spolu so žiakmi poskytla všetky informácie o možnostiach štúdia 

na Súkromnej hotelovej akadémii a Súkromnej strednej odbornej škole SD Jednota v Šamoríne, pozornosť 

upriamila aj na naše zahraničné stáže do Českej republiky, Nemecka či Francúzska. 

Môžeme konštatovať, že o gastronómiu a cestovný ruch bol u žiakov základných škôl veľký záujem. Ostáva 

nám len dúfať, že ich v septembri v čo najväčšom počte privítame na pôde našich škôl, pretože naše školy sú stále 

dobrá voľba. 

 

 

        
Môj úspech na barmanskej súťaţi 

 
Volám sa Nicol Sojková a zúčastnila som sa 6. ročníka barmanskej súťaže O putovný pohár župana 

Trnavského samosprávneho kraja. Súťaž sa konala 16. novembra 2018. Hneď ako sme tam prišli, museli sme sa 
zaregistrovať a vytiahnuť si číslo, ja som súťažila pod číslom 10. Súťažili sme dvanásti z rôznych škôl.  Ako prvé som 
robila alkoholický after dinner cocktail, ktorý sa skladal z bieleho rumu Negrita, Demänovky Cranberry, 
čučoriedkového džúsu a bazového sirupu. Ako dekoračnú vložku som použila granátové jablko a ako dekoráciu 
pomaranč, aby nápoj vynikol. Naraz na pôdiu boli dvaja súťažiaci. Zvlášť sa robil alkoholický a zvlášť nealko nápoj, 
čo som zatiaľ na súťaži zažila prvýkrát. Súťaž sa konala vo veľkej kinosále, ktorá bola celá preplnená žiakmi zo 
školy. Najprv som to brala športovo, stres prišiel až neskôr, keď už som stála pred veľkým publikom. 
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Po prvom nápoji som mala čas sa pripraviť na 

druhú kategóriu, ktorá spočívala v príprave 

nealkoholického drinku. Tento cocktail bol 

náročnejší na prípravu a aj na čas. Na každý 

nápoj sme mali 6 minút. Miešané drinky sa 

pripravujú najprv frapovaním šejkra 

a pohárov, ani tento nápoj nebol výnimkou. 

Po vyfrapovaní som ľad vyliala a do pohára 

vložila plátky citrusového ovocia, ktoré som 

drvičom trošku postláčala, aby nám vypustili šťavu. Ďalej sa skladal 

z pomarančového džúsu, grenadíny, domáceho sirupu z hnedého 

cukru, zo šťavy z grepfruitu a doliala som to minerálnou perlivou 

vodou. 

 Ďalšou kategóriou bolo otváranie šumivého vína pomocou 

príručníka v čo najkratšom čase, prezentácia a naliatie 1dcl do 

pohárov, kde proti sebe bojovali dvojice. Po ukončení tretej 

kategórie nasledovalo vyhodnotenie. Bola som veľmi milo 

prekvapená, keď pri prvej kategórii a prvom mieste vyhlásili moje 

meno. Vôbec som to nečakala, ale bola to neopísateľná radosť. 

A v neposlednom rade by som sa ešte raz rada poďakovala p. 

majsterke Szinghofferovej za trpezlivosť a podporu, s ktorou ma na 

túto súťaž pripravovala. 

                                                                                                                                                                                          Nicol Sojková, 5.A 

 

 

 

               Interview 

 

V rubrike Interview sme oslovili našu bývalú pani zástupkyňu Mgr. 

Valériu Dávidovú, ktorá na našej škole pôsobila od roku 1981. V tomto roku 

nastúpila ako čerstvá absolventka FF UK v Bratislave a od roku 2000 

zastávala funkciu zástupkyne pre úsek teoretického vyučovania. Keďže 

v školskom roku 2018/2019 sa rozhodla odovzdať štafetu svojej nástupkyni 

Ing. E. Mikócziovej, redakčná rada Vareškára ju pred odchodom trošku 

vyspovedala. 
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1. Aký je to pocit odísť z pracoviska, na ktorom ste pôsobili takmer štyri desaťročia?  Bolo to ťažké 

rozhodnutie? 

Bol to ťaživý pocit, týmto slovom by som to asi najvýstižnejšie charakterizovala. Nie je jednoduché po 37 rokoch 

odísť, ale dosiahla som dôchodkový vek a považovala som za prirodzené, že uvoľním miesto mladším. 

 
2. Na ktoré momenty nikdy nezabudnete? Sú okamihy, ktoré sa Vám hlboko vryli do pamäte?  

Najprv sa vynorili také všeobecné veci - ako som po prvýkrát išla do školy, prvá hodina, ako zo mňa lialo, keď 

som prvýkrát robila rozvrh a nebolo to len preto, že vonku bolo 40 stupňov... Potom som si spomenula aj na 

konkrétne veci: Pri preberaní funkcie bolo 19 tried, o pár rokov neskôr už 29. Pre nedostatok priestorov hrozila 

dvojzmenná prevádzka. Napadlo mi spojiť viaceré malé miestnosti. Tak sa začalo búranie priečok, čím vznikli 

väčšie miestnosti, ako terajšia stolovňa na TV, miestnosti č.13, 22, 114, 115. V prerábaní som mala viac 

nápadov, ale bolo tu aj vedenie, ktoré asi tušilo blížiace sa časy klesajúceho počtu žiakov. Moje ďalšie 

spomienky sa viažu na niektoré triedy, kde som bola triedna. Bola som triednou prvej maturitnej triedy na 

škole, boli to diaľkari, na začiatku ich bolo 36 a maturitu získalo 7. A bola som tiež triednou niekoľkých 

výborných tried s množstvom pozoruhodných žiakov, z ktorých sú dnes úspešní mladí ľudia a šíria dobré meno 

našej školy. 

 
3. Osemnásť rokov ste „šéfovali“ úseku teoretického vyučovania. Bola to dobrá lekcia do života? Čo Vás to 

naučilo?  
Lekcia to bola poriadna. Naučilo ma to v prvom rade uvažovať o kolektíve ako o jednom celku, ale s rôznymi 

osobnosťami, narástol cit pre zodpovednosť a spravodlivosť. Počas rokov som tvrdo pracovala na tom, aby bol 

môj prístup v jednaní diplomatickejší. Do akej miery sa to podarilo, posúdia kolegovia. 

 
4. Sledujete i naďalej dianie na našej škole ? 

Áno, samozrejme. Jednak ma to zaujíma z toho dôvodu, že množstvo žiakov poznám, teda sledujem úspechy 

jednotlivcov aj školy a teším sa z nich. Iné to bude, keď už nebudem poznať konkrétnych žiakov, ale školu ako 

takú, jej činnosť budem sledovať naďalej, veď to bolo moje jediné pracovisko v aktívnom pracovnom veku. 

 
5. Urobili by ste s odstupom času niečo ináč? Neľutujete žiadne svoje rozhodnutie? 

Hodnotenie minulých činov a krokov je zaujímavá vec a rozjímať nad tým „čo by bolo, keby“, je úplne zbytočné. 

Skôr pozerám na minulosť ako na zdroj ponaučenia. Ľutujem, že pri niekoľkých problémových situáciách som 

z ľútosti nepovedala dotyčným otvorene svoj názor. 

   
6. Niekoľko desiatok rokov ste žili životom našej školy, aktívne ste sa podieľali na jej úspešnom fungovaní. 

Čomu sa venujete v súčasnosti?  Ako zapĺňate prázdne miesto? 
Ešte sa to nevykryštalizovalo, zatiaľ riešim svoje zdravotné problémy. V každom prípade by som chcela venovať 

svoj čas rodine, vnúčatám a svojim koníčkom. 

 
7. Čo Vám z našej školy chýba najviac? Na čo spomínate s nostalgiou? 

Opýtajte sa o rok. 

Na žiakov, ktorí prišli na našu odbornú školu s cieľom získať vzdelanie v niektorom z odborov a urobili všetko 

pre to, aby boli úspešní. V posledných rokoch bolo takýchto žiakov akosi pomenej. Ale s radosťou počúvam 

o nadšení medzi terajšími prvákmi. 

 
8. Čo by ste popriali svojej novej nástupkyni Ing. E. Mikócziovej? 

Samozrejme množstvo úspešných rokov na škole a vo všeobecnosti veľmi veľa trpezlivosti. 

                                                                      

      Ďakujeme za rozhovor a prajeme Vám všetko dobré. 
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Naša škola sa zviditeľnila na europrojekte v Oberhofe  

 

 Teší nás, že po dlhšej prestávke sa Súkromná stredná odborná škola SDJ v Šamoríne mohla opäť zapojiť do 

europrojektu, ktorý sa uskutočnil v dňoch 11.-25.11. 2018 v nemeckom Oberhofe.  

 Vybraní žiaci 3.ročníka študijného odboru manažment regionálneho cestovného ruchu tak mali príležitosť 

spolupracovať na projekte s ďalšími piatimi zúčastnenými krajinami (Ukrajinou, Bieloruskom, Ruskom, 

Rumunskom a hostiteľským Nemeckom), spoznať ich kultúrne rozmanitosti, národnú kuchyňu, zvyky či tradície. 

 Hlavnou témou projektu bola „Mládež ďalšej generácie“ pozostávajúca zo série workshopov a aktivít, 

ktorých cieľom bolo poňať súčasnú mládež v medzinárodnom kontexte. Naši žiaci ukázali skvelú tímovú 

spoluprácu, kreativitu, výborné komunikačné zručnosti v anglickom jazyku a v neposlednom rade i schopnosť 

rýchlej adaptácie v cudzom prostredí. 

 Svoju šikovnosť a nápaditosť predviedli aj počas prezentácie našej krajiny, ktorá vyvrcholila „Slovenskou 

nocou.“ Tá sa niesla v duchu ukážok našej národnej kuchyne a slovenského folklóru v podaní ľudových tancov 

a piesní sprevádzaných hrou na akordeóne.  

 Pre účastníkov projektu boli pripravené aj zaujímavé voľnočasové aktivity a fakultatívne výlety do Erfurtu 

a Weimaru spojené s návštevou Európskeho mládežníckeho vzdelávacieho inštitútu. Nechýbala ani prehliadka 

Nemeckého národného divadla či Múzea Goetheho a Schillera.   

 Projektové stretnutie v Oberhofe dopadlo pre náš tím a našu školu veľmi dobre a touto cestou by sme sa 

chceli žiakom poďakovať za ich aktívny prístup a dôstojnú reprezentáciu našej školy a krajiny v zahraničí.   

 

            Mgr. Petra Nagyová 
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                      Moje dobrodružstvo v Oberhofe 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dva týždne prežité v Oberhofe so sebou nesú mnoho spomienok. Domov sme sa vrátili s nespočetným 

množstvom zážitkov, novými skúsenosťami, názormi a poznatkami. Už v deň príchodu sme mohli pocítiť priateľskú 

atmosféru a vo vzduchu už zaváňalo dobrodružstvo a zážitky. Hlavnou časťou a myšlienkou nášho pobytu boli 

samozrejme projekty, teda workshopy, ktoré sme mali denne viac hodín. Na začiatku slúžili na spoznanie sa 

s ostatnými a neskôr na spoluprácu a spoločnú snahu, ktorej výsledkom bolo mnoho dobrých nápadov 

a myšlienok. Aj tento čas bol zároveň priestorom na zábavu a rozvíjanie osobnosti. Najväčšou výzvou bolo vyjsť zo 

svojej komfortnej zóny, pretože to často bolo nutné na úspešné splnenie zadania. 

           Aby sme však pripojili  aj veci čisto spojené so zábavou, je nevyhnutné spomenúť večery. Každý druhý večer 

musela zorganizovať program a zabaviť ľudí iná krajina. Na nás prišiel rad až v strede druhého týždňa. Za účelom 

toho, aby sme čo najviac ostatným účastníkom projektu priblížili našu krajinu a jej zvyky, sme zvolili tradičnú 

hudbu, tradície, ktoré sa s našou krajinou spájajú a s cieľom vytvoriť čo najviac domácu atmosféru na sebe 

dievčatá mali kroje a zapletené vlasy s mašľami na spodku, aby sme reprezentovali našu republiku a to, čo k nej 

patrí čo najlepšie. Tieto večery a párty vždy dopadli výborne a boli plnohodnotným poskytnutím priestoru na 

zábavu. Nebol to však jediný spôsob trávenia večerov. Mali sme aj saunový alebo filmový večer a do programov sa 

dva krát zaradila aj návšteva neďalekých miest. Jedným z nich bol Weimar a druhým bol Erfurt. Weimar sme si 

naozaj užili, navštívili sme centrum pre mladých, kde sme sa dozvedeli mnoho zaujímavých informácií a mali 

možnosť zapojiť sa do príjemnej diskusie. Potom nasledovala návšteva samotného mesta a jeho pamiatok, neskôr 

voľný program, ktorý sme taktiež efektívne využili. Tento výlet teda môžeme zhodnotiť ako viac než úspešný. 

Erfurt však prekonal Weimar nielen v tom, že tam bola niekoľkokrát tuhšia zima a dokonca snežilo, ale aj v kráse.  
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Ponúkal pohľad na neskutočne nádherné starodávne budovy, ktoré boli priam dychvyrážajúce. Nadviazali sme 

mnoho nových vzťahov a kamarátstiev. Obrovským spúšťačom zábavy bol sneh, ktorý nám poskytol možnosť 

zážitkov vo forme guľovačiek a sánkovačiek.  

             Komunikovať v inom jazyku ako svojom materinskom nielen pri bežných konverzáciách, ale aj pri 

projektoch nebolo ľahkou výzvou, no jednoznačne sa to oplatilo. Výsledkom bolo už spomínané úspešné 

vystúpenie zo svojej komfortnej zóny, rozvinutie slovnej zásoby v cudzom jazyku a to nielen v anglickom, keďže 

kamaráti Rusi mnohokrát preferovali používanie svojho materinského jazyka a v neposlednom rade spoznanie 

vlastných schopností a limitov a v niektorých situáciách dokonca ich prekročenie. Oberhof nám toho dal mnoho, 

ako už na začiatku bolo spomenuté. Po dvoch týždňoch sme sa tešili na pohodlie domova, ale boli sme šťastní, že 

sme mohli byť súčasťou projektu a prijímateľmi všetkého, čo nám ponúkol a o čo nás obohatil. 

                                                                                                             

      Andrea Koczóová, 3.B 
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  Navždy sa zachová v pamäti stužková....     /30.11.2018/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ako každý rok nastal čas, kedy  našich skoro 50 maturantov SHA a SSOŠ SD Jednota Šamorín zastalo na 

pomyslenom prahu dospelosti a 30. novembra  2018 im triedne učiteľky pripli zelené stužky nádeje  v aule 

Gymnázia M.R. Štefánika.  

Pri tejto príležitosti ich prišli podporiť  učitelia, majstri odbornej výchovy, vychovávateľky, rodičia, 

príbuzní, priatelia a známi. Prítomným sa prihovorila riaditeľka oboch škôl Eva Hudek, ktorá vyslovila 

presvedčenie, že žiaci urobia všetko pre to, aby úspešne zložili skúšku dospelosti v podobe maturitnej skúšky. Za 

študentov sa prítomným prihovorila žiačka Súkromnej hotelovej akadémie, poďakovala sa rodičom za starostlivosť 

a lásku a všetkým pedagógom  za získané vedomosti a výchovu počas ich doterajšieho štúdia. 

Slávnostný podvečer  sa skončil študentskou hymnou Gaudeamus  Igitur a pred bleskami fotografov 

potom šťastne pózovali  krásni mladí ľudia s pripnutými zelenými stužkami.  Vychutnávali si bezstarostné chvíle 

a žiarili pri gratuláciách svojich najbližších. 

Našim budúcim absolventom držíme palce a pevne veríme, že z nich vyrastú takí dospelí  ľudia, ktorí budú 

úspešne reprezentovať seba, svojich rodičov, školu , mesto aj krajinu. 

                     Ing. Janka Biskupičová 
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Moja  stužková slávnosť 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

30. novembra 2018, deň, kedy sme vkročili do sveta dospelých, sa konala naša stužková slávnosť a počas 

nej nám naše pani profesorky pripínali zelené stužky nádeje. Tento večer sa odvíjal v znamení porozumenia 

a lásky. Ako sa hovorí „je to iba náš deň“ , ktorý by sme si mali užiť. A bolo to naozaj tak. Každý z nás si ho podľa 

mňa nesmierne užil – či už samotné stužkovanie alebo večeru so spolužiakmi, rodičmi a učiteľmi. 

 Na tento deň sme sa všetci dlho pripravovali či už fyzicky alebo psychicky. Pripravovali sme si nástup vo 

dvojiciach a nástup na pódium.  Ďalšie triedy mali viacej povinností, pretože na večeru, ktorú potom išli, museli 

vyzdobiť miestnosť, pripraviť program a zorganizovať celý večer.  

 Pre mňa tento večer znamenal veľa. Už len preto, že v publiku sedeli moji rodičia, ktorí boli na mňa 

patrične hrdí, pretože som sa dostala až na stužkovú slávnosť. Zo začiatku som nebola ani nervózna, ale ako sa 

blížilo k nášmu nástupu, začala som mať stres a obavy, či všetko prebehne tak ako má.   Keď sme sa blížili k pódiu 

a videla som, ako tam sedia rodičia všetkých žiakov, prebehla mnou silná emócia. Až tak silná, že sa mi do očí 

hrnuli slzy. No nakoniec som sa premohla a zvládla som to aj bez sĺz, aj keď by to boli slzy šťastia. Naša pani 

riaditeľka mala krásny príhovor, taktiež aj naša spolužiačka a kamarátka Simona Lukačovičová.   

Moment, kedy mi pripínala moja triedna profesorka stužku, bol tiež krásny. Boli to moje dve minúty slávy, 

ktoré som si užila na sto percent. Po stužkovaní sme si zaspievali študentskú hymnu Gaudeamus Igitur. A na 

zakončenie nášho večera sme sa spolu ako trieda 4.H vybrali na večeru do jednej šamorínskej reštaurácie. 

Nesmela chýbať ani dobrá diskotéka, na ktorej sme si zatancovali a zabávali sa až do rána. Na tento deň budem 

spomínať ešte veľmi dlho a samozrejme iba v dobrom.  Ďakujem každému, kto sa na ňom zúčastnil. 

        

     Sandra Foksová, 4. BH 
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               O jednom zaujímavom projekte 

 

Dve žiačky 1. ročníka Súkromnej hotelovej akadémie sa koncom novembra zúčastnili projektu Erasmus 

plus a jedna z nich, konkrétne  Naomi de Block, sa s nami podelila  o svoje skúsenosti a zážitky. Projektové 

stretnutie sa tentoraz uskutočnilo na pôde Súkromnej SOŠ a SHA SD Jednota v Šamoríne. Účastníkmi projektu boli 

okrem Slovákov aj mladí ľudia z rôznych krajín Európy, ako Španielska, Bulharska, Talianska, Poľska, Grécka, 

Rumunska i Francúzska.  

Na takomto projekte som sa zúčastnila prvý raz. Témou projektového stretnutia bol pohľad mladých ľudí 

na svoju krajinu. Okrem toho, že som tu spoznala nových ľudí, veľa som sa naučila o zvykoch a kultúre iných krajín. 

Dovtedy som o mnohých z nich nemala ani  tušenie. 

Atmosféra bola skvelá. Veľa sme diskutovali, každý dostal priestor vyjadriť svoj názor na aktuálne dianie 

vo svete, navrhnúť, čo by zmenil, povedať, čo sa mu páči a v čom je ten-ktorý región výnimočný. Nechýbali ani 

spoločné večery zamerané na kultúrne tradície jednotlivých krajín, počas ktorých sme sa rozdelili do skupiniek, aby 

sme spoločne pripravili prezentáciu našich národných zvyklostí a tradícií. Získala som tu ďalšiu cennú skúsenosť – 

schopnosť tímovej spolupráce. A naučila som sa ešte čosi – vyjadriť nielen svoj názor, ale dokázať si vypočuť aj 

názory druhých. Zistila som, že nestačí veci vidieť a počuť, ale predovšetkým ich vnímať srdcom. 

Ďakujem škole, že mi umožnila zúčastniť sa na tomto projekte. Skúsenosti a vedomosti, ktoré som tu 

získala, určite vo svojom štúdiu využijem. 

      Naomi De Block, 1.A 
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      Kuba ako na dlani  /13.12.2018/ 

Aj takto by sme mohli nazvať ďalšie pokračovanie 

pútavého vzdelávacieho projektu „Svet okolo nás,“ ktorého 

sa Súkromná hotelová akadémia a Súkromná stredná 

odborná škola SDJ v Šamoríne zúčastnila. 

 Dvojica mladých cestovateľov nás už po štvrtýkrát 

netradičným spôsobom previedla ďalšou zaujímavou 

destináciou – Kubou. Prostredníctvom projekcie „ Kuba – dve 

tváre slobody“ sme sa preniesli až do ďalekého Karibiku 

a spoznali jeho najväčší ostrovný štát. 

 Najprv sme sa oboznámili s históriou opradenou 

pirátskymi príbehmi,  naši sprievodcovia nám priblížili 

socialistické zriadenie Kuby, vládu Fidela Castra či významných revolucionárov. 

 Odkryli sme spolu krásy Karibského mora v podobe koralových útesov, obdivovali faunu a flóru národných 

parkov či zákutia vápencových útvarov. Nechýbal ani veľkolepý kubánsky karneval, kohútie zápasy, či výroba 

pravých kubánskych cigár, ktoré sú neodmysliteľnou súčasťou tejto obľúbenej turistickej destinácie. Navštívili sme 

aj dve najväčšie mestá – Havanu a Santiago de Cuba s ich historickými skvostmi. 
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Keďže naši sprievodcovia strávili na Kube vyše dva mesiace, podelili sa s nami  aj o svoje bezprostredné zážitky, 

ktoré boli najpútavejšou časťou ich rozprávania. Opäť sa potvrdilo, že zážitkové vyučovanie má svoje čaro a naša 

škola ho vie svojim žiakom poskytnúť.    

             

       Mgr.  Petra Nagyová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  KUBA   - z  každého rožku trošku  
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Deň otvorených dverí plný vôní, chutí a vianočných tradícií  /12.12.2018/ 

 

Blížiaci sa koniec roka je na Súkromnej hotelovej akadémii a SOŠ SD Jednota tradične venovaný  Dňu 

otvorených dverí a Vianočnej výstave. Tá tohtoročná výstava sa niesla v duchu hesla Vianoce v krajinách Európskej 

únie. Tematicky bola orientovaná na európske národné kuchyne. Záujemcovia o štúdium na našich školách 

i ostatní návštevníci si tak popri informáciách o učebných a študijných odboroch mali možnosť prezrieť ukážky 

talianskeho, francúzskeho, maďarského a slovenského slávnostného štedrovečerného stolovania a hodovania.  

Súčasťou tohto dňa bola aj praktická časť odbornej zložky maturitnej skúšky žiakov 5. ročníka hotelovej 

akadémie. Skúsené a prísne oči majstrov odbornej výchovy a odborných učiteľov v priebehu celého dňa hodnotili 

tak prípravné práce, ako aj finálny výsledok slávnostných štedrovečerných  stolov.  Vianočnú výstavu okrem 

maturantov pripravovali aj všetky ostatné triedy na škole. Vďaka tomu sa  to len tak hemžilo nápadmi pre 

vianočný stôl. A tie si zaslúžili byť štýlovo uložené v etažéri naplnenom maškrtami, ktoré zaujali aj tých najväčších 

labužníkov.  Nesmieme zabudnúť ani na kreatívne nápady a vlastnoručne zhotovené ozdoby našich internátnikov 

pod vedením vychovávateliek z domova mládeže. 

 Tohoročný Deň otvorených dverí bol úspešný. Prekvapením bol záujem médií a zvýšený záujem rodičov 

budúcich prvákov, ktorí sa k nám prišli inšpirovať a informovať o možnostiach štúdia. Pozitívne je aj to, že o Deň 

otvorených dverí a vianočnú výstavu prejavili  záujem aj naši bývalí absolventi, dokonca si so sebou priviedli 

svojich mladších súrodencov či známych. Zaujímavosťou bolo aj to, že k nám  zavítali nielen šamorínski nadšenci, 

ale dokonca aj návštevníci zo vzdialenejších kútov Slovenska. 
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Myslíme si, že toto 

podujatie splnilo svoj účel. 

O jeho úspech sa pričinili  

hlavne majstri odborného 

výcviku, učitelia odborných 

predmetov  a tiež učitelia 

cudzích jazykov. Veľkú 

zásluhu na propagácii Dňa 

otvorených dverí zohrala 

výchovná poradkyňa školy. 

Sme radi, že sa nám 

podarilo osloviť návštevníkov 

a inšpirovať ich atmosférou 

nefalšovaných Vianoc, a to 

nielen slovenských. Naše 

poďakovanie patrí aj našich žiakom, ktorí priložili ruku k dielu, predviedli svoje zručnosti, čím ukázali, že odborné 

vzdelávanie na našej škole patrí k tým kvalitným.  

PaedDr. Soňa Zakariásová 
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Decembrové číslo Vareškára uzatvára naša pani riaditeľka 

 

Milí kolegovia , ţiaci a priaznivci Vareškára! 

Za necelé tri týţdne sa rozlúčime s rokom 2018 a za necelé dva si sadneme 

k štedrovečernému stolu, aby sme spolu s najbliţšími oslávili najkrajšie 

sviatky roka. 

Teší ma, ţe sa tie naše školské Vianoce v podobe Vianočnej výstavy a Dňa 

otvorených dverí aj tento rok vydarili a ţiaci všetkých odborov mohli 

prezentovať svoje zručnosti pod vedením skúseného pedagogického zboru 

našich škôl. Môţeme byť právom hrdí na naše tradície, ktoré sú pre našu 

školu charakteristické a ktoré dodrţujeme uţ niekoľko desiatok rokov. 

Dovoľte mi milí kolegovia a milí ţiaci, aby som sa vám poďakovala za 

pozitívnu propagáciu obidvoch škôl a šírenie jej dobrého mena v roku 2018. 

Prajem Vám šťastné sviatky a veľa krásnych chvíľ v kruhu Vašich najbliţších. 

Do roka 2019 vykročte tou správnou nohou, nech je pre vás budúci rok rokom úspešným tak v osobnom, 

ako aj v školskom ţivote 

                                                                                                                                                       Eva Hudek 
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